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O, Tată Sfânt!  

Buddha cel milos! 
Maestrul tuturor lucrurilor 

Care există în univers.  
Cât mă rog ca în curând Călătoria să i-a sfârşit 

Şi copilul murdar şi rătăcit să se îmbăieze din nou 
În elixirul iubirii tale necondiţionate.  

 
Aş vinde toţi sorii şi lunile şi stelele  

Din univers,  
Ca să cumpăr doar una din privirile tale frumoase. 

O, Maestre al strălucirii infinite! 
Fii milos şi trimite raze de lumină în inima mea de dor. 

 
Binecuvântarea ta îi încălzeşte pe toţi.  

Cei buni şi cei răi, cei frumoşi şi cei urâţi,  
Cei sinceri şi cei nemernici,  

La fel pe toţi! 
O, Maestre, n-am să-ţi pot cânta laudă niciodată, 

Iubirea ta o ţin la pieptul meu,  
Şi dorm cu ea în fiecare seară.  

 
De când ţi-am cunoscut gloria, Doamne,  

Nu mai iubesc nimic din lumea asta.  
Cuprinde-mă în graţia ta iubitoare,  

Etern!  
Amin.  

 
Selecţie din "Lacrimi tăcute" 

de Maestra Supremă Ching Hai  
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  Prefaţă 
 
 Câte persoane au şansa să vină în contact direct cu 
învăţăturile unui Maestru în viaţă iluminat cu adevărat? 
Această oportunitate nepreţioasă este explorată în paginile 
cărţii Am venit să vă iau Acasă. Pregătită la început de unul 
din practicieni din cuvântările, interviurile şi discursurile 
neoficiale ale Maestrei Supreme Ching Hai, această carte a 
început ca o colecţie de notiţe personale. Cu ajutorul multor 
practicieni care au transcris cuvântările din limba engleză şi 
au tradus multe altele, tematicile învăţăturilor Maestrei au 
început să se contureze. 
 
 Maeştrii iluminaţi, pe deplin conştienţi de Natura lor 
Supremă din interior, sunt oglindirea perfectă a celor mai 
nobile şi divine calităţi din fiecare din noi. Realizarea lor 
spirituală nu este obţinută pentru beneficiul lor, ci pentru 
înălţarea tuturor fiinţelor. Maestra Supremă Ching Hai este 
o astfel de Maestră. Şi prin transmiterea Metodei Quan Yin 
de meditaţie, cunoscută încă din antichitate ca fiind 
contemplaţia la Lumina şi Sunetul lăuntric, dânsa ne oferă o 
cale de a ajunge la eliberarea completă.   
 
 În cartea Am venit să vă iau Acasă, înţelepciunea Maestrei 
face lumină peste diverse subiecte spirituale discutate în 
capitolele cărţii. Multe din aceste subiecte sunt prezentate 
sub formă de întrebări şi răspunsuri. Aceasta face materialul 
să fie mult mai clar şi pe subiect, în timp ce asigură şi o 
privire mai adâncă în Metoda Quan Yin şi în alte aspecte ale 
învăţăturilor Maestrei. 
 
 În procesul editării acestei cărţi, practicienii sârguincioşi 
au încercat să scoată în evidenţă punctele principale din 
ceea ce au simţit ei că sunt cele mai importante teme, în 
timp ce s-a păstrat şi din esenţa discursurilor originale ale 
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Maestrei Supreme Ching Hai. Însă, datorită felului de a 
interpreta lucrurile, unele cuvinte şi implicit şi semnificaţia 
lor pot fi diferite faţă de cuvintele originale ale Maestrei. 
Din fericire, Maestra a acceptat cu compasiune 
devotamentul lor şi a dat voie cu graţie ca această carte să 
fie publicată, în ciuda posibilelor imperfecţiuni.   
 
 Din fericire, Maestra Supremă Ching Hai a permis ca 
multe din discursurile sale să fie înregistrate, fiind la 
îndemână pe casete video, DVD-uri şi CD-uri. În felul 
acesta orice cititor care doreşte să exploreze mai aprofundat 
inspiraţia divină şi preafericită a cuvintelor originale ale 
Maestrei este încurajat să caute în bibliografia de referinţă 
pusă la dispoziţie la finalul fiecărui citat din carte.  
   
   Fie ca Adevărul să vă călăuzească spre propria Mare 
Deşteptare.  
    
  
 

  Mergi pe drumul iubirii  
 

  Pe urmele paşilor unui Maestru iluminat în viaţă 
 
    

”Noi vom căuta peste tot 
 

pentru puţină iubire, 
 

Puţină iubire pe care 
 

Să o împărţim cu toate fiinţele 
 

din toate colţurile lumii.” 
 

    
 Maestra Supremă Ching Hai, aşa cum a devenit cunoscută 
cu dragoste de către cei care au avut plăcerea să o 
întâlnească sau să lucreze cu dânsa, dă viaţă unui mesaj 
care aşterne drumul iubirii. Ca renumită personalitate 
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umanitară, artistă şi dascăl spiritual, iubirea şi ajutorul său 
s-au extins dincolo de toate barierele rasiale şi culturale, 
către milioane de oameni din toată lumea: oamenii săraci şi 
fără case; instituţii de cercetare medicală pentru SIDA şi 
cancer; veteranii de război din Statele Unite ale Americii; 
bătrânii dezavantajaţi de soartă; handicapaţii fizic şi mintal; 
refugiaţii şi victimele dezastrelor naturale cum ar fi 
cutremurele, inundaţiile, uraganele şi incendiile.  
 Oamenii nu sunt singurii beneficiari ai bunăvoinţei sale, 
animalele de diferite specii primesc şi ele din graţia sa 
infinită. Prin această muncă, noi suntem martorii unor 
dovezi nenumărate de compasiune, care reprezintă 
emblema acestei doamne devotate şi a fundaţiei 
internaţionale care a luat naştere din exemplul său plin de 
iubire.  
 ”Tot ce putem să împărţim, noi să începem prin a le 
împărţi. Atunci, noi o să simţim o schimbare subtilă în noi 
înşine, conştiinţa noastră va fi inundată de iubire mai multă 
şi noi o să începem să simţim ceva. Şi acesta este începutul. 
Noi suntem aici să învăţăm, să învăţăm să creştem şi să 
învăţăm să ne folosim puterea, puterea noastră nelimitată de 
iubire şi creativitate ca să facem lumea un loc mai bun, 
indiferent unde se întâmplă să fim.” 
    

  Anii de început    
 
 Maestra Supremă Ching Hai s-a născut în partea centrală a 
Au Lacului (Vietnamului). În timpul copilăriei era văzută 
de multe ori cum ajuta pacienţii din spitale, oamenii săraci 
precum şi animalele rănite, în orice fel ar fi putut. 
 Ca adolescentă, ea s-a mutat în Europa ca să studieze şi a 
continuat acolo ca traducătoare pentru Crucea Roşie. Foarte 
curând, ea a descoperit că durerea şi suferinţa există în toate 
culturile şi în toate colţurile lumii, de aceea aflarea 
remediului pentru toate acestea a devenit ţelul cel mai 
important al vieţii sale. 
 La vremea aceea, ea avea o căsătorie fericită cu un medic 
german şi deşi a fost o decizie extrem de dificilă pentru 
amândoi, soţul său a fost de acord ca ei să se separe. Atunci 
ea a plecat într-o călătorie de doi ani în căutarea 
înţelepciunii spirituale.   
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Pelerinajul din Himalaia 

 
 Într-un final, în adâncurile munţilor Himalaia din India, ea 
a găsit un Maestru iluminat care i-a transmis Metoda Quan 
Yin, o tehnică de meditaţie care contemplează la Lumina şi 
Sunetul lăuntric. După o perioadă de practică, ea a devenit 
complet iluminată spiritual.  
 Foarte curând după ce s-a întors din Himalaia, la 
rugăminţile sincere ale celor din jurul său, Maestra Ching 
Hai le-a transmis şi lor Metoda Quan Yin, încurajându-i să 
caute în interiorul lor ca să-şi afle propria măreţie. Oameni 
de toate felurile au găsit prin Metoda Quan Yin de meditaţie 
realizări extraordinare, fericire şi pace în viaţa lor de zi cu 
zi. La puţin timp după aceea, au venit invitaţii din Statele 
Unite, Europa, Asia, Australia, Africa şi America de Sud, 
precum şi de la organizaţii importante, ca Maestra Ching 
Hai să ţină prelegeri publice.    
    

  Înfrumuseţarea lumii în care trăim 
 

   Fiind în acelaşi timp şi un exemplu nobil în munca de 
ajutor umanitar, Maestra Ching Hai îi încurajează pe 
oameni să înfrumuseţeze lumea în care trăim. Prin meditaţia 
cu Metoda Quan Yin, Maestra Ching Hai şi-a dezvoltat 
spontan multe talente cărora le dă expresie prin picturi 
artistice şi creaţii de artă, muzică şi poezie, bijuterii de artă 
şi design de îmbrăcăminte, toate fiind expresia frumuseţii 
interioare şi exterioare a culturilor şi oamenilor pe care i-a 
întâlnit. În anul 1995, la cererea publicului, creaţiile de 
îmbrăcăminte au fost prezentate în turneul internaţional de 
modă de la Londra, Paris, Milano şi New York. Fondurile 
generate din creaţiile artistice i-au permis Maestrei 
Supreme Ching Hai să creeze o sursă independentă de 
finanţare a activităţilor umanitare, ca să-şi continue 
misiunea nobilă de a-i ajuta pe copiii lui Dumnezeu atunci 
când este nevoie.    
 

  Recunoştinţa şi visul Maestrei 
 
   Deşi Maestra nu caută nici un fel de recunoştinţă, în 
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recunoaşterea ajutorului său necondiţionat, Maestra 
Supremă Ching Hai a primit premii din toată lumea, de la 
guverne, organizaţii private şi guvernamentale, cu ocazii 
nenumărate. Acestea includ: Premiul Mondial al Păcii; 
Premiul Mondial de Lider Spiritual; Premiul pentru 
Promovarea Drepturilor Omului; Premiul Mondial de 
Cetăţean Umanitar; Premiul Serviciului Public de Excelenţă 
pentru Omenire; Premiul Gusi pentru Pace 2006, 
Certificatul de Laudă al Săptămânii Muzicii din Los 
Angeles şi Primul Loc de Argint pentru a 27-a ediţie a 
Premiilor Telly din 2006. 
 În plus, zilele de 25 octombrie şi 22 februarie au fost 
proclamate ca Ziua Maestrei Supreme Ching Hai în Statele 
Unite. „Dânsa este lumina unei persoane extraordinare, un 
înger al bunătăţii pentru noi toţi.” 
 Maestra Supremă Ching Hai este una din persoanele 
dedicate cu adevărat din această eră ca să-i ajute pe ceilalţi 
să găsească şi să creeze o imagine mai frumoasă a viitorului 
nostru. Multe personalităţi măreţe de-a lungul istoriei au 
avut un vis, cu propriile cuvinte şi Maestra Supremă Ching 
Hai îşi mărturiseşte visul: 
 

”Visez că toată lumea va fi în pace. 
Visez că toate omorurile vor înceta. 

Visez că toţi copiii 
se vor plimba în pace şi armonie. 

Visez că toate naţiunile 
îşi vor da mâinile unele cu altele, 

se vor proteja şi se vor ajuta unii pe alţii. 
Visez că planeta noastră minunată 

nu va fi distrusă. 
Se cer miliarde, miliarde şi trilioane de ani 

ca să faci o planetă ca aceasta 
şi este enorm de frumoasă şi de minunată. 

Visez că va continua 
dar în pace, frumuseţe şi iubire.” 
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Un mesaj scurt 
 
Când vorbeşte despre Dumnezeu sau Spiritul Suprem, Maestra ne spune să 
folosim termeni (nume) de gen neutru (fără masculin sau feminin), ca să evităm 
certurile cum că Dumnezeu ar fi un El sau o Ea. În limba originală engleză se 
va spune:    
  She + He = Hes (as in Bless) 
  Her + Him = Hirm (as in Firm) 
  Hers + His = Hiers (as in Dear) 
  Exemple: When God wants, Hes makes things happen according to Hiers will 
to suit Hirmself. 
Noi o să folosim El(Ea) sau Ea(El) în traducerea materialului original. 
    
Fiind o creatoare de designuri artistice şi în acelaşi timp şi învăţătoare spirituală, 
Maestra Supremă Ching Hai iubeşte toate expresiile frumuseţii interioare. Din 
acest motiv, dânsa numeşte Vietnamul "Au Lac" şi Taiwanul "Formosa". Au 
Lac este numele antic al Vietnamului şi înseamnă "fericire". Şi numele Formosa 
înseamnă "frumos" şi reflectă mai bine frumuseţea insulei şi a oamenilor ei. 
Maestra crede că folosind aceste nume va aduce înălţare spirituală şi noroc, atât 
ţinutului cât şi locuitorilor lui.  
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Introducere 
 
 Fiecare fiinţă umană s-a întrebat din când în când despre 
însemnătatea profundă a vieţii lui sau a ei. În fiecare zi noi 
suntem martori la suferinţa cauzată de ignoranţa noastră şi 
de multe ori ne simţim fără nici o putere ca să mai 
schimbăm lucrurile. Dar noi suntem binecuvântaţi de 
asemenea şi cu scânteieri scurte ale adâncului şi bucuriei 
din interiorul nostru, care ne aduc un confort temporar şi 
puţină speranţă pentru sufletul nostru pierdut. Indiferent de 
valurile şi schimbările din viaţa noastră, întrebările 
persistente rămân mereu : „De unde vin? Care este scopul 
vieţii mele? De ce mă aflu aici? Unde voi merge după ce 
voi muri?” Când căutăm răspunsul la aceste întrebări, noi 
vom deschide uşa spre o mulţime de filozofii şi practici, 
unele mai sigure decât altele, unele mai rapide decât altele 
şi totuşi, nu este o decizie uşoară pentru nimeni. 
 
 Să cauţi singur poate fi ca rătăcitul într-un labirint, fără să 
ştii ce cale să urmezi mai departe. Semne nenumărate de 
indicaţie ne arată spre direcţii diferite, dar noi suntem 
mereu în confuzie şi căutăm mereu în exteriorul nostru. Noi 
căutăm eliberarea de un dor greu de explicat, un gol care 
este ascuns în spatele distracţiilor din viaţa noastră. Dar în 
ziua în care ne găsim în prezenţa unui Maestru spiritual 
adevărat, noi ştim că această căutare s-a sfârşit pentru că 
acest învăţător ne dovedeşte că eliberarea completă şi 
măiestria de sine sunt posibile în această viaţă, noi nu 
trebuie decât să le cerem pentru că sunt ale noastre deja.  
 
 Când dăm deoparte tot ce ne separă pe noi de lumea care 
ne înconjoară, noi vedem că numai iubirea rămâne şi 
aceasta este esenţa noastră adevărată. Când un Maestru viu 
ne introduce în divinitatea din interiorul nostru, toate 
iluziile noastre anterioare despre indentitatea de sine vor 
începe să dispară. Atunci, în loc să avem mai multe de 
învăţat, noi începem să uităm ce am învăţat, să lăsăm 
deoparte obiceiuri negative şi nefolositoare şi feluri de a 
gândi. Acum, drumul nostru este aşternut înaintea noastră 
pentru călătoria înapoi spre casă.  
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 Când un călător s-a rătăcit, el trebuie să găsească un punct 
de orientare mai înalt ca să poată avea o privire mai bună. 
Cu cât merge mai sus, cu atât mai largă şi mai clară devine 
perspectiva  lui. Atunci el descoperă că umbrele întunecate 
şi dese care l-au înspăimântat mai demult, nu erau decât 
nişte tufişuri din sălbăticie! La fel, cu cât noi mergem mai 
sus în călătoria noastră din interior, cu atât mai mult frica şi 
limitele false ne sunt revelate nouă. Noi învăţăm să le 
vedem aşa cum sunt şi să le lăsăm deoparte la fel cum 
aruncăm o haină veche. Pe măsură ce ne dizolvăm 
aparenţele din exterior, noi nu mai vedem deloc separarea şi 
ne simţim uniţi cu toată lumea. Culoarea pielii noastre sau 
limba pe care o vorbim pot fi diferite, dar temerile şi 
aspiraţiile noastre cele mai profunde ne sunt identice. Deci, 
pe măsură ce ne cunoaştem sinele nostru adevărat, noi 
obţinem confort şi înţelegere, atât din interior cât şi de 
dincolo de noi înşine.  
 
 Dacă eşti gata să te avânţi într-o asemenea călătorie, 
această carte îţi va oferi îndrumări şi binecuvântări 
nepreţuite, de care este multă nevoie în timpul nostru. 
Maestra Ching Hai abordează într-un mod foarte specific 
unele din cele mai frecvente întrebări puse de căutătorii 
spirituali din întreaga lume. Ea clarifică concepte care au 
fost înţelese greşit de multe ori, fără să le simplifice prea 
mult. Această colecţie a învăţăturilor sale este ca un manual 
de îndrumări spre comoara din interiorul tău. Îţi va oferi un 
fel de hartă generală şi te va avertiza de obstacolele din 
viitor, învăţându-te cum să te pregăteşti. Cu Maestra Ching 
Hai de partea ta, tu vei găsi cu siguranţă drumul spre casă.  
 
Călătorie plăcută!  
 
Fie ca pacea să fie cu voi mereu!  
 
 
 
 
          Sophie Lapaire 
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Viaţa pe pământ 
Vorbite de Maestra Supremă Ching Hai 

 
Viaţa noastră este ca un vis din care nu ne-am trezit încă şi 
atunci când spiritul nostru este deşteptat, noi ne 
redescoperim Natura noastră adevărată, indiferent de cât de 
mult am fost adormiţi. În timpul iluminării, noi pătrundem 
la nivele înalte ale existenţei şi vedem viaţa dintr-un unghi 
foarte diferit. Totul se petrece foarte rapid, fără nici un efort 
sau dramă. Ca într-un film, dacă cineva moare noi ştim că 
acesta este doar un film.17 
 
Noi cu toţii suntem stele de cinema, iar lumea este o scenă 
imensă. Viaţă după viaţă noi jucăm roluri, uneori ca soţ, ca 
soţie, ca ministru, ca regină, iar alteori jucăm roluri mai 
puţin dorite. Şi noi le jucăm fără să ştim şi ne întrebăm de 
ce trebuie să jucăm aceste roluri, de ce acesta sau acela este 
pe tron iar eu sunt doar o secretară? Cei care sunt deşteptaţi 
ştiu că lumea nu este decât o scenă pentru noi ca să învăţăm, 
să ne îndeplinim dorinţele şi nevoile şi să ajungem mai 
aproape de perfecţiune.14 
  
Felul în care majoritatea oamenilor îşi trăiesc viaţa lor nu 
este complet şi nu este ideal pentru a obţine fericirea şi 
înţelepciunea. Sunt multe nivele ale existenţei şi primul 
dintre ele este nivelul fizic. Majoritatea oamenilor îşi trăiesc 
viaţa lor pe acest plan unde căutarea plăcerilor senzuale este 
ţelul principal, fie că este plăcerea de a mânca, de a dormi, 
de a avea tot felul de bucurii materiale şi de asemenea, noi 
mai avem şi tendinţa de a fi leneşi. Noi muncim numai 
pentru că trebuie să ne câştigăm existenţa, dar nu ne punem 
idealul şi inima noastră acolo. De obicei, nouă nu ne place 
să muncim decât dacă are legătură cu bunăstarea noastră şi 
ni se pare dificil să muncim pentru întreaga omenire. 
 
Al doilea nivel este ceea ce numim nivelul emoţional. 
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Aceste persoane au opinii foarte puternice şi putem spune 
că ei sunt dominanţi sau autoritari. Ei au dreptate mereu şi 
se aşteaptă ca ceilalţi să facă aşa cum fac ei. Mulţi dictatori 
sau aşa-numiţii lideri de vârf ai mişcărilor extremiste 
aparţin acestui nivel. Chiar şi cei care au intenţii bune, când 
vor face câte o greşeală n-o vor admite şi nu vor încerca să 
corecteze situaţia. Şi aici stă pericolul, din cauza lipsei de 
flexibilitate.  
 
La al treilea nivel noi trăim în intelect, în mintea fizică care 
este, îmi pare rău să o spun, ca un calculator, unul excelent 
care poate înregistra totul şi le selectează fără nici un fel de 
inteligenţă sau judecată. Fără inteligenţa sufletului, mintea 
nu este decât o maşină automată. Oamenii de la acest nivel 
ajung în general închişi în ei înşişi şi se îngroapă în orice fel 
de ideal. Ei sunt izolaţi într-un fel, nu le pasă de ceea ce se 
întâmplă în lume, nu au nici o dorinţă adevărată de a o 
îmbunătăţi sau de a se schimba pe ei înşişi. Mulţi cred că ei 
sunt perfecţi în felul în care sunt şi mulţi confundă aceasta 
ca fiind iluminarea supremă. 
 
Următorul nivel este cel al sufletului, al realizării de sine, 
pentru că noi ne identificăm pe noi înşine cu sufletul. Noi 
ştim că noi şi sufletul nostru, care este sursa inspiraţiei şi a 
fericirii, suntem unul şi acelaşi şi ştim că noi nu suntem 
acest corp. Noi încercăm să ajutăm lumea şi să ne ajutăm pe 
noi. Dar acesta nu este nivelul suprem pentru că noi tot mai 
avem egoul care îşi cunoaşte puterea. Chiar când 
spunem : ”Eu şi Tatăl meu suntem Una (Ioan 10:30),” asta 
face doi şi este deja destul de aglomerat!  
 
Apoi urmează nivelul lui Dumnezeu, conştiinţa şi realizarea 
lui Dumnezeu. Dumnezeu nu este altceva decât noi înşine. 
Pe când la nivelele anterioare noi am crezut că Dumnezeu 
era separat de noi. Nu este uşor să explici, dar pentru prima 
dată noi acţionăm fără să gândim, fără să ştim măcar ceea 
ce facem. Noi ajungem autorul a toate dar fără să colectăm 
nici o karma. Aceasta a descris Iisus când a spus: ”Eu nu 
fac nimic, este Tatăl din mine care le face (Ioan 5:30).”28 
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Ţelul nostru pe pământ 
 
Fiecăruia dintre noi i se dă o viaţă umană numai cu scopul 
de a-L realiza pe Dumnezeu. Dacă noi neglijăm această 
datorie, nu vom fi fericiţi niciodată în această viaţă sau în 
celelalte vieţi. Ca să vă spun adevărul, acesta este singurul 
motiv al  suferinţei  umane,  nimic  altceva.  Dacă noi 
realizăm cum  ne-am zbătut în pântecele mamei înainte 
de-a fi născuţi, cum ne-a părut rău pentru greşelile vieţilor 
trecute şi cum i-am promis lui Dumnezeu că vom folosi 
această viaţă într-un mod foarte semnificativ ca să-i servim 
Lui(Ei), atunci nu vom mai pierde nici o secundă ca să ne 
gândim la altceva în afară de a încerca tot ce avem mai bun 
în timpul nostru liber ca să-L realizăm pe Dumnezeu. Dar 
îndată ce suntem născuţi în această lume, noi uităm totul. 
Pentru că este legea lumii materiale să lase oamenii să uite. 
Deci este necesar ca un Maestru să vină să ne aducă aminte 
din nou şi din nou şi din nou, până când noi ne vom 
reaminti ce i-am promis lui Dumnezeu în pântecele mamei 
noastre. Poate că nu ne vom reaminti cu creierul nostru fizic, 
dar sufletele noastre, potenţialul înţelepciunii noastre îşi va 
aminti.31  
 
Dumnezeu a vrut să binecuvânteze pământul prin noi, deci 
noi am coborât aici ca să fim o legătură între Rai şi pământ. 
Însă, fiind epuizaţi şi obosiţi de-a lungul timpului, noi am 
uitat de misiunea noastră extraordinară. De aceea un 
Maestru vine din când în când ca să ne reamintească de 
Natura noastră adevărată. Acesta este motivul pentru care 
noi suntem aici.50 
 
De îndată ce noi practicăm conştiincios exerciţiile învăţate 
la iniţiere, noi vom atinge echilibrul dintre Rai şi pământ, 
fiind capabili să ne îndeplinim mai departe datoriile noastre 
pământene şi să recunoaştem în acelaşi timp şi Împărăţia 
Cerească. Din moment ce avem datorii diverse de îndeplinit 
pe pământ, noi ar trebui să le ducem la capăt cât mai mult 
cu putinţă. Însă, principala noastră datorie pe pământ este 
aceea de a-l binecuvânta ca să poată ajunge un paradis, 
astfel ca toate vieţuitoarele să trăiască o viaţă plăcută în 
timp ce se dezvoltă simultan, pas cu pas, spre o conştiinţă 



17 
 
mai înaltă. Cu alte cuvinte, noi servim ca să ajutăm la 
evoluţia universului prin trezirea şi folosirea Puterii lui 
Dumnezeu din noi.  
 
Acesta este motivul pentru care noi avem nevoie de 
iniţierea care ne aduce iluminarea imediată, dăruindu-ne 
nouă puterea pe care să o folosim direct ca să servim lumea 
cât mai bine. Dezvoltarea şi multiplicarea doar a puterii 
corporale sau fizice pe care să o oferim lumii nu este 
suficientă. De aceea, lumea noastră rămâne aşa cum este 
astăzi, chiar dacă toată omenirea doreşte o dezvoltare mai 
înaltă şi o lume mai bună. Este timpul acum ca noi să 
redescoperim puterea imensă din noi, cât mai curând posibil, 
astfel ca viaţa noastră pe pământ să se schimbe spre mai 
bine şi generaţiile care vor veni să poată creşte într-o 
atmosferă mai bună. Când privim stadiul actual mizerabil al 
lumii noastre, noi ne dăm seama foarte bine de necesitatea 
absolută a iluminării imediate, nu numai pentru beneficiul 
nostru şi al generaţiei noastre, dar fiind cea mai bună 
moştenire pe care o putem lăsa posterităţii. Aceasta este 
iubirea adevărată pusă în fapte.57 
 
 
Viitorul este în mâinile noastre  
 
Toată lumea îşi face griji din cauza sfârşitului lumii. De 
fapt, unele persoane chiar prezic aceasta şi fac ca multă 
lume să-şi facă griji. Chiar dacă lumea se sfârşeşte, oamenii 
iluminaţi nu-şi fac griji niciodată pentru că ei ştiu ce 
reprezintă această lume şi că oricum se va sfârşi într-o zi. 
Dar viaţa eternă va continua mereu şi nimic nu o va afecta. 
Viaţa eternă este ceea ce suntem noi, înţelepciunea este 
ceea ce noi avem, iubirea este Natura noastră şi acestea nu 
pot fi distruse de nici un fel de bombă. Nu pot fi limitate de 
spaţiu sau de timp. De aceea Maeştrii iniţiază discipolii 
dincolo de limita spaţiului şi a timpului. Maeştrii nu trebuie 
să fie mereu acolo unde sunt discipolii, dar ei îi pot ajuta şi 
binecuvânta pe discipoli. Mai departe, discipolii vor 
progresa până la nivelul măiestriei de sine şi vor face la 
fel.50 
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În această perioadă cu multe probleme şi dezastre, noi avem 
şi multă speranţă pentru că Dumnezeu a dat poruncă la 
mulţi Sfinţi să vină în lumea noastră şi mesajele lor sunt 
aproape identice. Ei spun că noi ar trebui să căutăm mai 
întâi Împărăţia lui Dumnezeu şi apoi toate celelalte vor fi 
aranjate. În mod normal, noi încercăm să avem grijă de 
problemele lumeşti mai întâi, noi luăm treburile în mâinile 
noastre, încercăm să conducem universul, dar suntem 
mereu foarte dezamăgiţi. Cel mai bun lider politic poate 
satisface oamenii numai temporar şi le poate da numai un 
anumit confort material. Dar noi nu putem să avem grijă de 
întreaga lume numai cu aptitudinile noastre politice sau cu 
orice alte aptitudini. Aceasta este problema. Nu contează 
cât de bune ar fi intenţiile noastre, noi trebuie să căutăm 
mai întâi Împărăţia lui Dumnezeu, Puterea Supremă din noi 
şi să ne conectăm la ea. De aceea se spune: ”Dumnezeu l-a 
făcut pe om după chipul şi asemănarea Lui(Ei). (Geneza 
1:27)” Chipul şi asemănarea nu înseamnă înfăţişarea 
noastră, corpul nostru sau modul nostru de viaţă. Este 
imaginea puterii invizibile din care suntem făcuţi noi.47 
 
Chiar dacă noi suntem iluminaţi, noi nu putem să schimbăm 
lumea. Nu putem decât să facem înţelegere şi să-i 
determinăm pe oameni să se schimbe ei înşişi. Deci noi 
trebuie să începem cu noi înşine. Nu putem să stăm şi să 
aşteptăm miracolele. Nimeni nu poate să schimbe lumea, 
nici chiar mii de Buddha sau milioane de Iisuşi. Ei ar fi 
făcut-o dacă ar fi putut. Miracolele nu se întâmplă în felul 
acesta, atunci când este implicată karma. Noi trebuie să ne 
curăţăm pe noi. Noi trebuie să ne îmbăiem pe noi. Cel mai 
bun medic ne poate da medicamentele, dar nu le poate lua 
el în locul nostru.27 
 
Noi putem să salvăm lumea noastră. Noi ar trebui să ne 
refacem modul de a trăi, să trăim o viaţă morală, să fim 
vegani, să ne cultivăm pe noi înşine din punct de vedere 
mintal şi fizic, atunci vor apare rezultate imediat. Lumea 
noastră se va schimba dintr-o dată! Dacă toată lumea 
plantează pomi în loc să-i taie, atunci vom fi salvaţi foarte 
curând. În zece ani lumea nu va mai fi la fel şi noi nu vom 
mai avea atât de multe probleme. Există speranţă cu 
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adevărat, dar numai cu aportul fiecăruia.63  
 
Aşa că eu sper că lumea se va deştepta cât de curând. Îmi 
doresc ca voi să răspândiţi mesajul către toţi, spunându-le 
să salvăm acest pământ împreună. Altfel, ce putem să 
facem? Raiul găzduieşte numai oamenii cu virtute. Dacă 
pământul nu mai există deloc, unde vor merge toţi oamenii 
nu-aşa-de-buni? Deci noi trebuie să facem un efort pentru 
oamenii mai puţin dornici. Această planetă pământ este 
foarte preţioasă. Dacă Dumnezeu vrea să o pedepsească, să 
o distrugă, atunci noi nu putem să mai facem nimic, decât 
să fim de acord cu voia Lui(Ei). Însă, dacă mai poate fi 
salvată, atunci noi ar trebui să o salvăm. Pentru că această 
lume este o şcoală foarte bună unde vin multe suflete ca să 
înveţe şi să crească.63 
 
Noi suntem lucrători alături de Dumnezeu. Dar noi nu am 
atins încă înţelepciunea lui Dumnezeu, deci ar trebui să-i 
respectăm planul şi designul Lui(Ei), pentru că El(Ea) 
este ”Şeful Suprem”. El(Ea) ştie ce să oprească, ce să 
îndepărteze, ce să repare şi ce să distrugă. Chiar dacă El (Ea) 
distruge ceva, El(Ea) îl face din nou; dar dacă noi distrugem 
ceva, noi nu putem să-l mai facem din nou. Aceasta este 
problema. Pentru că noi nu suntem destul de înţelepţi şi 
destul de puternici. Dacă într-o zi noi vom atinge realizarea 
lui Dumnezeu, atunci putem să discutăm despre distrugere 
şi creaţie cu propriile noastre mâini.21 
 
Într-adevăr, Dumnezeu ne dă numai confort. Dacă în acest 
moment El(Ea) ne dă unele necazuri, este ca să ne aducă 
aminte de natura efemeră a acestei lumi, să ne reamintească 
că noi trebuie să ne reîntoarcem la siguranţa din fortăreaţă, 
din Împărăţia lui Dumnezeu. De fiecare dată când noi îl 
uităm pe Dumnezeu, El(Ea) ne va aduce aminte. El(Ea) ne 
va reaminti mai întâi într-un mod mai uşor şi dacă noi nu 
vrem să ascultăm de acest sfat uşor, El(Ea) poate apăsa mai 
mult, până când va apăsa foarte tare. Deci, dacă acum voi 
nu sunteţi apăsaţi prea tare de Dumnezeu, atunci vă rog să 
nu aşteptaţi până când El(Ea) va apăsa mai tare. Şi dacă 
El(Ea) v-a apăsat deja foarte tare, atunci vă rog să vă 
întoarceţi repede la Împărăţia lui Dumnezeu şi să vă 
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bucuraţi de tot confortul pe care El(Ea) îl oferă înăuntru.7 
 
Î. - Unele persoane spun că văd dezastre foarte mari care vor 
veni în această lume şi că milioane de oameni vor fi omorâţi. 
Este adevărat? Care este opinia dumneavoastră?  
 
M. - Va fi adevărat dacă mulţi dintre locuitorii lumii 
noastre nu se vor deştepta şi nu-şi vor folosi puterea lor de 
salvare din interior. Dumnezeu ne-a dăruit nouă puterea de 
salvare a vieţii, dar majoritatea dintre noi nu o folosesc. 
Desigur, tot ce este creat va fi distrus la timpul cuvenit. Dar 
dacă noi nu avem destulă putere creativă ca să-l refacem, 
atunci va fi distrus. Este ca o casă. A fost construită, dar 
dacă noi nu o reparăm când avem în casă toate uneltele, 
toate vopselele şi tot echipamentul, dacă nu le folosim, 
atunci casa se va dărâma sau va cădea singură. Acum, în 
acest caz, chiar dacă este dărâmată sau distrusă, noi tot 
avem o ieşire de urgenţă. Dar dacă n-o ştim şi dacă n-o 
folosim, atunci desigur că vom fi în pericol. Deci eu doresc 
să vă ofer această oportunitate, cel puţin să vă salvaţi pe voi 
înşivă în cazul în care se va ajunge acolo. Dar câte persoane 
mă vor asculta? Este atât de simplu şi fără nici o obligaţie. 
Voi staţi simplu şi vă relaxaţi, ca şi cum dormiţi, atunci 
toată puterea va veni la voi, toate cunoştinţele acumulate în 
memoria trecutului vostru vor veni la voi, toate talentele şi 
îndemânările vor veni la voi, este atât de simplu.  
 
Dar câţi vor da atenţie la aceasta? Voi mă întrebaţi mereu 
despre sfârşitul lumii. Se va sfârşi oricum dacă noi murim. 
Deci este cel mai bine să ne salvăm sufletul nostru şi dacă 
vrem să salvăm lumea, atunci trebuie să contribuim cu 
puterea noastră, cu Puterea Supremă.  Noi trebuie să o 
recucerim şi să o folosim, cine altcineva o poate face? 
Îngerii au lumea lor, au sarcinile lor de îndeplinit. Iisus dă 
lecţii în altă parte, undeva mult mai avansat decât pământul 
nostru. Buddha a plecat în Împărăţia lui Dumnezeu ca să-şi 
facă treburile Lui. Suntem numai noi aici ca să ne salvăm 
pe noi. Dacă vă este frică de dezastre, atunci obţineţi 
iluminarea, reparaţi-vă casa, restauraţi-vă lumea la un 
standard mai moral, la o planetă mult mai iluminată. Atunci 
nici un dezastru nu va cădea peste noi. Altfel, chiar dacă eu 
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nu ştiu nimic despre viitor aş putea să spun că da, orice se 
poate întâmpla. Dacă lumea ajunge un loc foarte stricat în 
care nu se mai poate trăi, atunci Dumnezeu o va distruge şi 
va crea una nouă.47 
  
Î. - Cum poate o fiinţă iluminată care trăieşte într-o societate 
care este în conflict, să ajute la îndepărtarea acelui conflict?  
 
M. - Este foarte dificil. Noi putem îndepărta numai 
conflictele din noi înşine. Dacă fiecare face asta, atunci nu 
va mai fi nici un conflict de îndepărtat. Astfel că, chiar dacă 
Iisus a fost atât de minunat şi Buddha a fost atât de măreţ, 
ei n-au putut îndepărta conflictele din ţările lor şi uneori 
dezastrele le-a afectat şi propria lor viaţă. Pentru că  
majoritatea  oamenilor  de pe pământ  n-au trăit în pace, 
n-au fost iluminaţi. Deci iluminarea este singura soluţie 
pentru orice suferinţă a acestei lumi, pentru orice război sau 
conflict, nimic altceva nu este necesar.51 
 
Î. - Maestră, eu am dubii în legătură cu ce poziţie să adopt atunci 
când văd ţări în război, invadate femei şi copii abuzaţi şi torturaţi. 
Aveţi câteva cuvinte pentru un sfat?  
 
M. - Întrebarea ta este una din multele întrebări de la 
oamenii îngrijoraţi şi cu consideraţie, dar nu este nici un 
remediu dacă oamenii nu se vindecă ei înşişi. Voi ştiţi legea 
karmei. Să presupunem că tu opreşti criminalii şi le 
protejezi pe femei. Cum poţi să o faci în întreaga lume? Şi 
de multe ori inocentul nu este mereu foarte curat şi ucigaşul 
nu este singurul care este responsabil. Întreaga societate, 
întreaga lume este responsabilă. Deci ce putem să facem? 
Voi puteţi să trimiteţi acea persoană la închisoare, dar o altă 
persoană va veni în locul ei. Noi nu putem să schimbăm 
lumea dacă oamenii nu vor să se schimbe ei înşişi, dar noi 
trebuie să încercăm. Astfel că Maeştrii merg în lume şi îşi 
riscă viaţa ca să le spună oamenilor să se schimbe ei înşişi. 
Deci de ce nu te alături lor şi să aprinzi o torţă în plus, decât 
să stai acolo şi să-ţi pară rău? Să faci ceva. Poate că tu poţi 
să salvezi zece, poate că el salvează douăzeci şi puţin câte 
puţin noi putem să salvăm întreaga lume. Nu este o altă cale 
de a-i schimba pe oameni, decât să-i spui societăţii cum 
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să-şi schimbe felul de a trăi. Nu să schimbi numai victima, 
dar să schimbi întreaga societate. Şi dacă noi nu putem să 
oprim tot dezastrul, atunci cel puţin putem să oprim 
anumite părţi din el şi asta este deja o realizare foarte 
bună.25 
 
Î. - Cum vedeţi dumneavoastră pacea ca fiind instaurată pe 
această planetă?  
 
M. - Atunci când fiecare se întoarce la natura lui de la 
Dumnezeu: să facă numai bine, să gândească numai de bine 
şi să vorbească numai de bine. Atunci va fi pace. Altfel, nu 
este nici o altă soluţie. Nici o altă fiinţă nu-ţi poate da pacea. 
Noi trebuie să ne conectăm la pace şi să trăim o viaţă în 
pace şi să fim un exemplu al păcii. Atunci când noi vom 
deveni pacea trăită pe pământ, atunci nu mai este nevoie să 
vorbim despre cum să stabilim pacea.24 
 
 
 
 
 
Mergând dincolo de iubirea pământeană 
 
Lumea noastră a ajuns uneori intolerabilă. Este din cauza 
acţiunilor noastre. Deci acum, ca să îmbunătăţim aceasta 
sau să refacem lumea sau casa, casa mare în care trăim, cu 
multe camere care sunt naţiunile, noi ar trebui să ştim că 
răul poate fi evitat. Răul este evitat prin a face bine, prin a 
păstra Poruncile, prin a ne iubi vecinii. Însă, pentru că 
mintea noastră este foarte obişnuită cu ”Ochi pentru ochi şi 
dinte pentru dinte (Matei 5:38)”, este dificil să facem ceea 
ce credem că ar trebui să facem sau să-i tratăm pe ceilalţi 
într-un mod plin de iubire. Astfel că noi avem nevoie de o 
forţă mai puternică care să ne ajute, să ne ridice dincolo de 
gândirea şi faptele noastre obişnuite.  
 
În realitate, totul din această lume este bun pentru noi, chiar 
şi răul. Răul reprezintă greşelile noastre. Însă noi nu trebuie 
să facem greşeli la nesfârşit. Cel puţin greşelile sunt un fel 
de şoc. Atunci când primim consecinţa greşelilor noastre, 
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noi vom fi şocaţi şi vom realiza că nu este lucrul cuvenit 
care trebuie făcut. Ne aduce mizerie şi nefericire. Ca atare 
noi ne schimbăm. Chiar şi lucrurile din această lume care 
sunt frumoase şi plăcute, ele sunt acolo ca să ne 
reamintească nouă de fericirea noastră adevărată din 
interior, din Casa noastră adevărată.  
 
Deci nu este nici un păcat să ne bucurăm de lucrurile pe 
care Dumnezeu le-a creat pentru noi. Dar dacă noi suntem 
mereu foarte ataşaţi de aceste lucruri, atunci Dumnezeu ne 
reaminteşte că nu este bine. Şi atunci, noi avem parte de 
nefericire sau mizerie de la lucrurile pe care le preţuim cel 
mai mult.  
 
Este greşit să renunţi la lume. Dar nu este în regulă să te 
scufunzi adânc în lume tot timpul. Pentru că noi pierdem 
jumătatea mai bună a vieţii care este în spirit, care este mult 
mai plăcută decât orice altceva pe care această lume îl poate 
oferi. Totul în această lume nu este decât o aducere aminte 
a fericirii adevărate, a gloriei adevărate şi a vieţii adevărate, 
pe care ar trebui să le avem şi să le cunoaştem, deoarece 
le-am uitat.  
 
Mulţi oameni mă întreabă despre relaţia dintre bărbat şi 
femeie şi despre plăcerea sexuală şi tot restul. Ei întreabă 
dacă este un păcat. Eu am spus că nu este. Dar voi ar trebui 
să ştiţi că sunt mult mai multe plăceri decât acestea. 
Plăcerea sexuală este doar o copie a plăcerii adevărate când 
eşti unit cu Sinele tău, când ambele forţe din tine, aspectul 
feminin şi cel masculin sunt unite. Uniunea dintre bărbat şi 
femeie este doar un duplicat al aceleia.  
 
Deci Dumnezeu nu ne trimite pe noi în această lume fără 
nici un instrument care să ne reamintească de Împărăţia lui 
Dumnezeu. Numai că noi am uitat că acestea nu sunt decât 
aduceri aminte. Noi iubim numai copia şi uităm originalul 
şi asta ne face viaţa mizerabilă. Şi nici atunci nu ne 
bucurăm de copie pe deplin. Astfel că multe relaţii dintre 
bărbat şi femeie au probleme şi relaţia sexuală dintre voi nu 
este aşa de sfântă, nu are respectul reciproc, uneori este ca 
un abuz sau o cale de eliberare a frustrării, un fel de 
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instrument. Deci dacă vrem să ne bucurăm pe deplin de 
această viaţă, noi trebuie să ne bucurăm de viaţa adevărată 
care este de sute de mii de ori mai bună decât viaţa pe care 
o ştim noi pe pământ. Cunoscând acea viaţă, atunci noi ne 
putem bucura şi de această viaţă.50 
 
Mulţi practicieni spirituali, poate că fără să cunoască un 
Maestru sau fără să fie iniţiaţi, sau fără să aibă o înţelegere 
cum se cuvine sau fără să fi practicat cum se cuvine, înţeleg 
greşit că a fi practician spiritual înseamnă să laşi totul 
deoparte şi să fii rece în faţa tuturor relaţiilor. Nu este 
adevărat, nu este adevărat. De aceea în Tao Te Ching, 
Lao-tzu a spus că ”Mintea normală este Tao”. Atunci când 
ajungi la Tao sau la iluminare, cu cât eşti mai iluminat, cu 
atât eşti mai relaxat şi cu atât ajungi mai iubitor. Poate că 
nu mai ai nevoie de un contact fizic cu o altă persoană,  
dar te comporţi într-un mod normal şi-ţi faci datoria. 
Oricum, este dificil să înţelegeţi acestea, dar o veţi face cu 
timpul. Dumnezeu nu are mintea aşa de îngustă ca să ne 
interzică să ne iubim soţul sau soţia în felul în care 
obişnuiam noi. Dumnezeu nu este atât de rău încât să separe 
un cuplu plin de iubire ca să se poată ajunge la El. Noi ar 
trebui să ne lărgim inima ca să-L iubim şi pe Dumnezeu şi 
să le includem şi pe celelalte fiinţe, inclusiv pe membrii 
familiei noastre. Dacă noi putem să iubim alte fiinţe care 
sunt distanţate şi străine faţă de noi, atunci de ce n-am putea 
să-i iubim şi pe membrii familiei noastre, cei dragi şi 
apropiaţi nouă? Fiţi naturali, iubiţi mai mult ca niciodată, 
atunci noi vom menţine intactă armonia familiei. Altfel, 
dacă partenerul nostru nu este fericit, este dificil să fim 
fericiţi noi înşine.37 
 
În general, când bărbatul şi femeia se căsătoresc, nu o fac 
numai pentru contactul fizic, dar şi pentru căldură şi 
afecţiune, astfel că în numele meditaţiei voi n-ar trebui să 
vă abandonaţi partenerul cu nici un fel de scuză. Pentru că 
aceasta este datoria voastră, ca să vă arătaţi iubirea şi grija 
pentru o altă fiinţă umană şi voi v-aţi angajat în această 
misiune, deci trebuie să o faceţi. Să iubeşti o altă persoană 
este o onoare, este un progres, nu este un proces de 
degradare. Voi trebuie să vă iubiţi unii pe alţii aşa cum un 
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Maestru vă iubeşte pe voi, fie că este cu sau fără contactul 
fizic.37 
 
Î. - Multe din religiile răsăritene au tendinţa de a considera 
carnea sau corpul ca ceva care să fie aruncat ca un gunoi. Eu simt 
că atunci când am venit în acest corp, am semnat un contract ca 
să am grijă de el cât pot de bine, să-l fac să funcţioneze ca eu să 
trăiesc în realitatea acestei lumi. O persoană are puterile minţii şi 
puterile lui Dumnezeu, dar nu se cere un fel de echilibru, să 
încerci să trăieşti bine în ambele realităţi atâta vreme cât exişti în 
ambele realităţi?  
  
M. - Da, aşa ar trebui. Ar fi mult mai echilibrat. Ceea ce vor 
să spună textele religioase este că noi să nu ne complacem 
prea mult în plăcerile şi dorinţele carnale şi să uităm de 
spirit. Uneori, lucrul acesta este spus numai pentru un 
individ şi numai într-un anumit moment sau numai pentru 
un grup de indivizi, pentru oamenii care au nevoie să audă 
remarca respectivă. Apoi devine un sfat general şi îşi pierde 
însemnătatea. Când a fost spus în acel moment, a fost foarte 
puternic şi corect. Dar mai târziu este înregistrat şi dat şi 
altor grupuri şi nu mai este corect deloc. Deci voi să faceţi 
ceea ce simţiţi, dar să nu vă complaceţi prea mult în 
dorinţele carnale. Cum puteţi să uitaţi de trup? Nu poţi să 
mori de foame şi apoi să meditezi. Voi trebuie  să-l 
păstraţi, dar asta nu înseamnă că voi să aveţi grijă mereu 
numai de corp şi să uitaţi de spirit. Unele persoane aşa fac, 
deci această regulă este pentru ei. Iisus a spus la fel că să 
renunţi la corp pentru spirit, dar şi El a mâncat şi a avut 
grijă de corpul Lui atât cât a avut nevoie.30 
 
Î. - Cum să scap de trup, de iubirea şi dorinţa mea pentru sexul 
opus?  
 
M. - Nu fugii de ele, altfel nu vom mai avea nici un copil. 
Dar să te stăpâneşti şi să ai doar câte una. Să ai doar o 
singură parteneră, bine? Dacă ai o pereche de suflet pe care 
o găseşti bună pentru tine şi o iubire la nivelul celor trei 
dimensiuni, fizic, emoţional şi mintal, atunci este bine. Mai 
târziu, aşa-numita dorinţă carnală îşi va pierde din puterea 
ei asupra ta, după ce o vei regla prin intermediul unei relaţii 
stabile sau prin căsătorie. Deci nu-ţi face griji, este doar 
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începutul.51 
 
Î. - Cineva trebuie să se ocupe sau să facă faţă energiei sexuale 
ca să obţină iluminarea?  
 
M. - Nu, nu, relaxaţi-vă. Toată energia şi frământarea pe 
care vi-o consumaţi ca să vă luptaţi cu pofta sexuală, este 
folosită mult mai bine în meditaţie. De ce să-ţi torturezi 
corpul atât de mult? Este un fenomen natural şi-şi va pierde 
foarte mult din intensitate cu timpul. Dacă eşti căsătorit, 
atunci totul, chiar şi pasiunea, se va diminua. Cu cât 
meditezi mai mult, cu atât vei afla mai multă bucurie 
cerească. Sexul, vă spun, nu este decât un substituent pentru 
fericirea divină. Şi pentru că majorităţii dintre noi îi lipseşte 
plăcerea reală, atunci ne agăţăm de substituentul inferior. 
Dar imediat ce cunoaştem lucrul adevărat, celălalt îşi va 
pierde din frumuseţe. La fel ca atunci când creştem mari, 
toate jucăriile, modelele de maşini din plastic nu mai au nici 
o semnificaţie majoră pentru noi. Pentru că noi avem un 
Mercedez Benz, avem Rolls Royce, un Cadillac sau altă 
maşină. Noi ştim că merge mai repede şi este mult mai 
folositoare. Deci nu vă faceţi griji despre problemele 
sexuale, să obţineţi iluminarea şi gata.  
 
După iluminare să nu vă fie frică că pierdeţi totul. Voi o să 
vă bucuraţi de lucruri cu şi mai multă intensitate, dar ştiţi 
cum şi unde şi nu abuzaţi de puterea de a vă bucura aşa cum 
aţi făcut înainte de iluminare. Puteţi să aveţi sex din când în 
când, dacă doriţi şi vă place. Dar iluminarea este ţelul 
vostru principal în viaţă şi nu vă mai părăseşte niciodată 
după iniţiere. Vă împinge mereu, nu poţi să nu mergi mai 
departe, nu poţi să mai fii ignorant din nou. Şi chiar dacă 
faci un exerciţiu mic din când în când cu soţia ta, ce dacă? 
Lui Dumnezeu nu-i pasă atât de mult! (râsete) Vouă vă este 
frică de toate. Chiar şi puţin sex vă sperie. Nimic nu este 
atât de înfricoşător!53 
 
Î. - Ce credeţi despre avorturi şi când credeţi că sufletul intră în 
corp?  
 
M. - O, voi n-ar trebui să faceţi avorturi. Nu se pune 
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întrebarea despre când intră sufletul în corp, dar se pune 
întrebarea despre gândirea de rău, tendinţa de a ucide. Pe 
aceasta ar trebui noi să o oprim, tendinţa de a ucide. Nu este 
nevoie să mă întrebaţi când intră sufletul în corp. Atunci 
când vreţi să avortaţi, voi aveţi deja tendinţa de a ucide şi 
asta este ce trebuie să tăiem de la rădăcină. Noi trebuie să 
promovăm compasiunea şi înţelepciunea şi nu să ne 
înclinăm spre partea negativă a naturii noastre. Cu cât ne 
înclinăm mai mult spre aceasta, cu atât ajungem mai 
inferiori, vom fi traşi în jos. De asemenea, noi ar trebui să 
promovăm meditaţia şi atunci veţi şti când intră sufletul în 
pântece. Nu este un timp exact, intră atunci când intră. 
Poate pleca şi se poate reîntoarce! Deci nu ştiţi niciodată 
dacă sufletul este acolo sau nu. Chiar dacă sufletul nu este 
acolo, noi avem deja această tendinţă de a ucide, de a ucide 
propriul nostru trup şi sânge, asta nu este bine. Dacă omori 
un inamic sau un animal feroce, cel puţin ai scuza că te-ai 
protejat pe tine. Dar dacă ucizi un suflet inocent, să nu mai 
întrebaţi, să omori un suflet inocent nu este bine. Vă rog să 
nu aveţi astfel de idei, să vă degradaţi pe voi. Orice situaţie 
dificilă va apare, voi vă descurcaţi. Rugaţi-vă la Dumnezeu, 
găsiţi o soluţie sau să daţi copilul unui orfelinat. Sunt multe 
cupluri în această lume care doresc copii, ei pot adopta un 
nou-născut. Deci să nu aveţi astfel de idei.13 
 
Î. - Este posibil să fii divin în totalitate şi om în totalitate, în 
acelaşi timp?  
 
M. - Da, o fiinţă pe deplin divină este o fiinţă umană în 
totalitate. O fiinţă umană în totalitate este o fiinţă divină în 
totalitate. Acum noi suntem numai pe jumătate oameni. Noi 
facem lucruri cu ezitare, cu egoul şi nu credem că 
Dumnezeu a aranjat totul pentru bucuria şi experienţa 
noastră. Noi separăm păcatele de virtuţi. Noi facem un caz 
mare din orice şi în acord cu aceasta, ne judecăm pe noi şi 
pe ceilalţi şi suferim după caz din cauza gândirii înguste în 
legătură cu ce ar trebui să facă Dumnezeu.  
 
De fapt, Dumnezeu este în interiorul nostru şi noi îi punem 
limite. Nouă ne place să ne bucurăm de noi, dar nu ştim 
cum. Ne spunem că noi n-ar trebui să facem aşa. Dar de ce 



28 
 
să fim vegani? Simplu, pentru că Dumnezeul din interiorul 
nostru o vrea. Este împotriva principiului nostru să dorim să 
fim ucişi. Noi înşine nu dorim să fim ucişi sau să ni se fure 
proprietatea. Acum, dacă noi facem aceste lucruri faţă de 
alte fiinţe, înseamnă că noi mergem împotriva noastră şi 
asta ne face să suferim. De exemplu, voi n-ar trebui să vă 
bateţi sau să vă înfometaţi. Este acelaşi lucru cu omorul. 
Noi n-ar trebui să ucidem pentru că este împotriva 
principiului vieţii şi ne face să suferim, deci nu facem asta. 
Dar nu înseamnă că ne limităm pe noi în acest fel. 
Înseamnă că noi ne extindem viaţa noastră spre toate 
genurile de viaţă, nu numai spre fiinţele umane, dar şi spre 
animale. Viaţa noastră nu va fi limitată numai la nivelul 
corpului nostru, dar va fi extinsă să cuprindă toate 
animalele şi toate genurile de fiinţe. În felul acesta noi 
devenim şi mai extraordinari şi ne recucerim măreţia 
noastră.30 
  
 
Iubirea divină 
 
Iubirea şterge totul, distruge toate lucrurile rele, dizolvă 
toate graniţele. Aşa a curăţat Iisus păcatele discipolilor săi, 
prin iubire. Când El a fost pe pământ, El a fost casa acestei 
iubiri. Când Buddha a fost în viaţă, El a fost casa acestei 
iubiri de care să ne bucurăm noi şi mai departe să învăţăm 
să iubim ca El, să învăţăm să ne dezvoltăm iubirea, să 
recunoaştem şi să eliminăm toate limitele, ca să ne eliberăm 
iubirea din nou.  
 
Deci ei ne-au dat un exemplu. De aceea oamenii iubesc 
Maeştrii. Ei nu au nimic altceva. Poate că nici nu arată bine. 
Poate că sunt tineri sau bătrâni. Este lipsit de sens să 
spunem că un Maestru ar trebui să arate într-un fel anume. 
El poate să fie cocoşat, dar iubirea rămâne perfectă în 
interiorul corpului său. Aceasta atrage lumea, pentru că şi 
noi avem această iubire în interiorul nostru. Deci când 
vedem ceva similar într-o cantitate mai mare, nouă ne place 
să ne cufundăm în ea şi să ne contopim cu ea! Dacă sunteţi 
iniţiaţi în acest gen de ştiinţă, atunci voi vă veţi recunoaşte 
iubirea nelimitată. Dacă practicaţi serios şi aveţi credinţă, 
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cu voia şi cu graţia lui Dumnezeu, voi veţi avea iubire aşa 
cum a avut Iisus şi veţi ajunge ca El. Tu poţi să fii un Iisus 
cu fustă scurtă şi pantofi cu tocuri înalte!30 
 
Iisus a venit şi ne-a învăţat că noi trebuie să ne iubim 
vecinii şi chiar mai mult, să ne iubim şi duşmanii. Buddha, 
Mohamed, Socrate, Lao-Tzu, cu toţii ne-au învăţat acelaşi 
lucru. Deci eu am venit în această ţară la fel, să vă 
reamintesc acelaşi mesaj antic: cum să vă dezvoltaţi această 
iubire imensă din interiorul vostru ca să vă iubiţi vecinii.  
 
Această iubire este invizibilă, dar este atât de imensă încât 
noi o putem simţi şi o putem folosi după dorinţă. De ce cea 
mai mare forţă din interior se numeşte iubire? Pentru că ne 
iartă toate păcatele noastre şi ne spală toate păcatele noastre. 
Nu contează ce fel de lucruri rele am făcut noi înainte. Dacă 
venim în contact cu această iubire şi cunoaştem această 
iubire, noi suntem curaţi ca un nou-născut. De aceea este 
numită iubire. Iubirea nu ştie de păcat, de limite, de trecut, 
ştie numai de prezent. Iisus a folosit această iubire ca să 
cureţe păcatele discipolilor săi. Buddha a folosit această 
iubire ca să-i ducă pe oameni înapoi la Împărăţia lui 
Dumnezeu. Krishna din India, pentru că a avut această 
iubire, încă mai este iubit de oamenii din India şi lăudat de 
ei.9 
 
Î. - Ce ne puteţi spune despre iubire, despre capacitatea pe care o 
avem noi, ca oameni, să o aducem jos, aici?  
 
M.  - Iubirea adevărată, iubirea divină? Noi nu putem, cu 
excepţia când îl cunoaştem pe Dumnezeu. Numai atunci 
când iubim aşa cum iubeşte Dumnezeu, atunci este cu 
adevărat iubire. Altfel, este numai o parte din ea. O porţie 
din iubirea lui Dumnezeu vine între bărbat şi femeie, îi 
leagă împreună, îi face fericiţi. O porţie din iubirea lui 
Dumnezeu vine între mamă şi copil şi îi face să simtă o 
legătură foarte specială. În mod similar, o porţie din această 
iubire vine între oricare fiinţe, fiinţe umane sau fiinţe 
diferite şi le leagă împreună şi le face fericite. Vă puteţi 
imagina întreaga porţie care este iradiată în întreaga lume? 
De aceea oamenii se simt confortabili în prezenţa acestei 
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iubiri de la Dumnezeu care curge printr-un  Maestru.  
 
De aceea, încă din timpurile vechi oamenii i-au slujit pe 
acest gen de Maeştri. De aceea toată lumea l-a urmat pe 
Iisus, în ciuda tuturor persecuţiilor. De aceea toată lumea 
l-a adorat pe Buddha. Când nivelul oamenilor a fost destul 
de înalt ca să poată primi toată iubirea Lui, ei s-au contopit 
cu ea, le-a plăcut şi n-au vrut să mai plece. Deci de fiecare 
dată când îl vedeau, ei nu-şi puteau lua ochii de la El. 
Această iubire este în interiorul fiecăruia dintre noi, dar noi 
o limităm cu concepţiile noastre. Atunci când suntem 
eliberaţi de toate concepţiile, atunci iubirea înfloreşte.  
  
Când nu mai avem nici un fel de ego, noi ajungem atât de 
iubitori la fel ca Iisus sau ca Buddha şi atragem mii de 
persoane care nu vor să ne părăsească niciodată. Între timp 
şi ei îşi dezvoltă capacitatea de a-şi recunoaşte iubirea lor, 
înţelegeţi? Înainte, ei l-au iubit numai pe cel care i-a 
binecuvântat cu iubirea lui Dumnezeu. De aceea ei îşi 
iubesc Maestrul, doar din cauza acestei iubiri. Întreaga 
porţie a iubirii este găzduită în interiorul corpului 
Maestrului. În acest fel sunt făcute toate miracolele, pentru 
că legea iubirii trece dincolo de toate legile, inclusiv de 
legea karmei. Astfel că Maestrul poate elibera pe oricine 
care crede în El, poate deschide toate Raiurile, poate 
distruge  toate  iadurile.30 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




